
PROTOKÓŁ NR IV/07
z Sesji Rady Gminy Lipka

odbytej dnia 30 stycznia 2007 roku
w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce

Spotkanie odbyło się w godzinach: od 12°° do 1455.
W potkaniu udział wzięło:
1. 14 radnych,
2. 12 sołtysów
3. zaproszeni goście.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1,  Nr 2 oraz Nr 3 do niniejszego protokołu.

Termin, miejsce i porządek obrad podany został do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo
przyjęty – załącznik Nr 4 i 5.

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący  otworzył  IV  Sesję  dziękując  za  przybycie  wszystkim  radnym,  sołtysom  
i zaproszonym gościom. Prowadzący obrady stwierdził,  że na 15 radnych wg listy obecności  
w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych wobec tego Rada jest władna podejmować prawomocne
uchwały. Następnie przeczytał porządek obrad:
1. Otwarcie Sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji.
4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
5. Zapytania i wnioski sołtysów.
6. Podjecie uchwały w sprawie:
1) Przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy.
2) Ustalenia diet radnych Gminy Lipka na rok 2007.
3) Ustalenia  wysokości  diet  dla  przewodniczących  organów  wykonawczych  jednostek

pomocniczych. 
4) Wynagrodzenia Wójta.
5) Kryteriów i  trybu przyznawania nagród dla nauczycieli  przedszkoli,  szkół  podstawowych  

i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Lipka.
6) Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom

dodatków motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy oraz niektóre inne składniki
wynagrodzenia.

7) Przeprowadzenia wyborów organów sołeckich.
8) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2007.
9) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  Narkomanii w Gminie Lipka

na rok 2007.
10) Przeznaczenie nieruchomości gminnych do zbycia.
11) Zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste gruntu gminnego.
12) Zamiana nieruchomości – Lipka ulica Szkolna.
7. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.
8. Zakończenie Sesji.
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Po przeczytaniu porządku obrad Przewodniczący Rady na wniosek Pana Witolda Szydłowskiego
zaproponował  wycofanie  z  porządku  obrad  punktu  12,  to  jest  projektu  uchwały  w  sprawie
zamiany nieruchomości – Lipka, ul. Szkolna.
W  związku  z  tym  prowadzący  zarządził  głosowanie  za  usunięciem  w/w  projektu  
z porządku obrad. 

Głosowanie za wycofaniem projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości – Lipka, ul.
Szkolna:
 „za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów. Nieobecny Olczak Krzysztof
Wycofanie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości – Lipka, ul. Szkolna
z porządku obrad IV Sesji Rady Gminy Lipka zostało jednogłośnie przyjęte.

3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji.
Przewodniczący zarządził przeprowadzenie głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z III Sesji
Rady Gminy Lipka:
„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.
Protokół z III Sesji RG Lipka został jednogłośnie przyjęty.

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
Jako  pierwsza  zgłosiła  się  radna  Kachelek,  kierując  zapytanie  do  Wójta  kiedy  zostanie
wyremontowana droga w kierunku Białobłocia. Następnie o głos poprosił radny Tuschik, którego
pytanie dotyczyło dalszej  kontynuacji  rozbudowy Zespołu Szkół  w Lipce. Ostatni głos zabrał
radny Jacek Bieluszko zwracając  się  do Wójta  o  wyjaśnienie  czy droga znajdująca się  obok
nieruchomości  P.  Szydłowskiego  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego  widnieje  jako
droga.
Na  wniosek  dotyczący  remontu  drogi  w  kierunku  Białobłocia  odpowiedział  radny  Powiatu
Złotowskiego Pan Kazimierz Bieluszko informując, że w dniu 31 stycznia b.r. odbędzie się sesja
Rady Powiatu, podczas której  ma zostać podjęta uchwała w sprawie utwardzenia owej drogi.
Jednocześnie poinformował, że zadanie to będzie kosztowało 100 tys. zł.  
Radna Skrentna zwróciła się do radnych o podjęcie rozmów podczas prac komisji  w sprawie
utworzenia  warsztatów  terapii  zajęciowej.  Następnie  radna  Marzec  zapytała  Wójta,  czy  są
zaplanowane  prace  związane  z  remontem  drogi  w  kierunku  Huty.  Z  kolei  radna  Polak
wnioskowała  o  podjęcie  uchwały  w  sprawie  planów  budowlanych  dróg  gminnych,  by  móc
sięgnąć środki unijne. 
Wójt odnosząc się do wniosku radnego Tuschika, poinformował, że obecny projekt przebudowy
ZS w Lipce zawiera likwidację kuchni i stołówki. Prowadzone są rozmowy w sprawie utworzenia
projektu  zamiennego.  Firma,  która  zgodziła  się  podjąć  prace  z  tym  związane  przedstawiła
kosztorys na kwotę ok. 7 tys. zł.  Jednocześnie zobowiązuje się wykonać do zadanie w ciągu
miesiąca. W nowym projekcie powstałaby, i kuchnia, i  stołówka. Odnosząc się do rozbudowy ZS
w Lipce, Wójt poinformował, że prace budowlane nadal trwają – odbiór obiektu odbędzie się
najprawdopodobniej  2  lutego  b.r.  W  odpowiedzi  na  wniosek  radnego  J.  Bieluszko,  Wójt
powiedział, że w planie zagospodarowania przestrzennego nieruchomość P. W. Szydłowskiego
ujęta jest jako droga gminna. Zgodnie z prawem nieruchomość ta może przejść na mienie gminne
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za odszkodowaniem bądź zamianą. Jednocześnie zasugerował, że zamiana byłaby korzystniejsza.
Radnej  Marzec  Wójt  wyjaśnił,  że  remont  drogi  w  kierunku  Huty zostanie  wykonany,  jeżeli
zostaną przeznaczone na to zadanie środki w budżecie. W odniesieniu do wniosku radnej Polak,
Wójt zgodził się, że należy opracowywać projekty budowlane na drogi, aby sięgnąć po środki z
zewnątrz. Podobnie też poparł wniosek radnej Skrentnej w sprawie podjęcia rozmów, czy gmina
jest za utworzeniem warsztatów terapii zajęciowej, czy też nie. 

5. Zapytania i wnioski sołtysów.
Jako pierwszy wystąpił  sołtys Kachelek,  który podziękował Przewodniczącemu Rady Gminy  
za  zainteresowanie się  salą w Batorowie.  Zapytał,  czy pracownicy Urzędu Gminy złożyli  już
wnioski  o  dofinansowanie  z  zewnątrz.  Następnie  poprosił  o  informacje,  czy  potrzeby  wsi
Batorowo zawarte w piśmie z grudnia 2006 r. składanym w UG zostały ujęte w budżecie na 2007
rok.  Kolejno  głos  zabrał  Delegat  Izb  Rolniczych  Pan  Roman  Kowalski,  który  zwrócił  się  
z wnioskiem o zabezpieczenie środków w budżecie na częściowe pokrycie kosztów utworzenia
przydomowych oczyszczalni.  Sołtys Tumalewicz zwrócił  się do Wójta,  czy Laskowo zostanie
przyłączone  do  sieci  kanalizacyjnej  w 2007  roku.  Mieszkanka Bługowa,  Pani  Anna Grubich
zwróciła  się  z  zapytaniem  do  Wójta  czy  zostanie  pociągnięta  sieć  kanalizacyjna  
do Bługowa w 2007 r. Zwróciła uwagę, że podczas rozmów w roku ubiegłym Wójt  obiecał,  
że  to  zadanie  zostanie  ujęte  w budżecie  na  2007 r.  Kolejny wniosek  wystosował  sołtys wsi
Czyżkowo –  B.  Szyca,  który zapytał,  czy są  zaplanowane środki  na  utwardzenie  placu  przy
przystanku autobusowym w Czyżkowie. Kolejno głos zabrał Pan Tadeusz Michta dziękując za
zaproszenie.  Poinformował,  że  podczas  ostatniego  posiedzenia  Komisji  Porządku  
i Bezpieczeństwa w Złotowie, której jest członkiem wystosował wniosek o utworzenie przejścia
drogowego dla pieszych od ulicy Ogrodowej do Banku Spółdzielczego,  a także od BS do ulicy
Kolejowej. W związku z powyższym poprosił Wójta o poparcie owego wniosku i dopilnowanie,
aby  został   on  zrealizowany.  Zwrócił  uwagę,  że  2  znaki  zakazu  B31  postawione  
na  drodze  gminnej  (utwardzonej)  Buczek  –  Batorówko  są  sprzeczne.  Zarówno  od  strony
Batorówka jak i od strony Buczka ustawione są znaki, mówiące, że pierwszeństwo mają pojazdy
z naprzeciwka. Powinny powstać tam znaki B5  – pierwszeństwo na zwężonym odcinku drogi.
Kolejne zapytanie dotyczyło korespondencji kierowanej do PKP w sprawie przejazdu kolejowego
przy  ulicy  Sępoleńskiej.  Czy  są  podjęte  działania  w  tej  sprawie.  Ponadto  wnioskował,  za
postawieniem barierki przed salą w Batorowie dla zabezpieczenia bezpieczeństwa dzieci. 
Sołtys wsi Lipka zwrócił uwagę, że przy ulicy Kolejowej, aż do wsi Bługowo nie ma oświetlenia.
Ponadto  nie  ma  także  chodnika  dla  pieszych.  Sołtys  Kutzmann  zauważył,  że  we  wsi  Nowe
Potulice brakuje oznakowania po lewej stronie. 
Wójt w odpowiedzi na wnioski sołtysów podkreślił, że większość z nich są to uwagi do budżetu 
i zostaną one zrealizowane, jeżeli znajdą się na nie środki. Zwracając się do mieszkanki Bługowa
Pani  Grubich  poinformował,  że  Gmina  będzie  ubiegać  się  o  dofinansowanie  z  ANR,  gdyż
szambo, o którym mowa znajduje się na obszarze należącym do ANR. Poinformował także, że
prowadzone są rozmowy o przekazanie środków i skanalizowanie pozostałych wsi. 
Na pytanie sołtysa Kachelka odpowiedział, że wniosków jeszcze nie można składać, gdyż nie jest
jeszcze zatwierdzony Wielkopolski Plan Operacyjny. Jednakże podkreślił,  że należy pamiętać  
o zabezpieczeniu środków na projekty. Pozostałe postulaty stanowią wnioski do budżetu, które
będą brane pod uwagę przy jego uchwalaniu. Odnosząc się do wniosków kierowanych od Pana T.
Michty,  Wójt  podkreślił,  że  tworzenie  przejść  dla  pieszych leży w kompetencjach  powiatu.  
 Podobne stanowisko przedstawił w sprawie utworzenia przejścia dla pieszych przy przejeździe
kolejowym  (ul.  Sępoleńska),  jednakże  zapewnił  że  będzie  wspierał  realizację  tych  zadań.
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W  odniesieniu  do  błędnie  umieszczonych  znaków  zawiadomił,  że  owe  znaki  zostały  już
zmienione.  Radny Powiatu Pan Kazimierz Grochowski dodał,  że temat przejazdu kolejowego
będzie poruszany podczas posiedzeń Rady Powiatu. 

6.1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planów  pracy
Komisji RG, po czym otworzył dyskusję. Wniosków nikt nie zgłosił, w związku z czym zarządził
głosowanie za przyjęciem uchwały:
„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.

Uchwała Nr IV/21/07 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy została przyjęta
jednogłośnie. Załącznik Nr 6.

6.2. Projekt uchwały w sprawie ustalenia diet radnych Gminy Lipka na rok 2007.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
ustalenia diet radnych Gminy Lipka na rok 2007:
„za” 12 głosów,
„przeciw”   0głosów,
„wstrzymało się”   2 głosy. (radny Tuschik, radny Bieluszko).

Uchwała Nr IV/22/07 w sprawie ustalenia diet radnych została przyjęta większością głosów.
Załącznik Nr 7.

6.3.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości  diet dla przewodniczących organów
wykonawczych jednostek pomocniczych.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem projektu uchwały dotyczącego
ustalenia  wysokości  diet  dla  przewodniczących  organów  wykonawczych  jednostek
pomocniczych:
„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.

Uchwała  Nr  IV/23/07  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  przewodniczących  organów
wykonawczych jednostek pomocniczych została przyjęta jednogłośnie. Załącznik Nr 8.

6.4. Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta.
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na projektem. Radny Safader poinformował,  
że proponowana kwota wynagrodzenia Wójta  porównywalna jest  z wynagrodzeniami Wójtów
sąsiednich gmin. Ponadto podkreślił, że ekwiwalent za zaległy urlop Wójta wyniósł 12 tys. a nie
20 tys. zł.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
wynagrodzenia Wójta:
„za” 12 głosów,
„przeciw”   0głosów,
„wstrzymało się”   2 głosy (radny Tuschik, radny Bieluszko).
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Uchwała Nr IV/24/07 w sprawie  wynagrodzenia Wójta została  przyjęta większością głosów.
Załącznik Nr 9.

6.5.  Projekt uchwały  w sprawie  kryteriów i  trybu przyznawania  nagród dla  nauczycieli
przedszkoli,  szkół  podstawowych  i  gimnazjów,  dla  których  organem prowadzącym  jest
Gmina Lipka.
W tym miejscu Wójt  poinformował,  że projekt  tej  uchwały został  z  przedstawicielami  ZNP.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem w/w projektu:
„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.

Uchwała  Nr  IV/25/07  w  sprawie  kryteriów  i  trybu  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli
przedszkoli, szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Lipka została przyjęta jednogłośnie. Załącznik Nr 10.

6.6.  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe
warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków  motywacyjnego,  funkcyjnego  
oraz za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem w/w projektu:
„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.

Uchwała  Nr  IV/26/07  w  sprawie  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe
warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki
pracy oraz niektóre inne składniki  wynagrodzenia została  przyjęta jednogłośnie.  Załącznik  
Nr 11.

6.7. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów organów sołeckich.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem projektu:
„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.

Uchwała Nr IV/27/07 w sprawie przeprowadzenia wyborów organów sołeckich została przyjęta
jednogłośnie. Załącznik Nr 12.

6.8.  Projekt  uchwały  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych na rok 2007.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem projektu:
„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.
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Uchwała Nr IV/28/07 sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na rok 2007 została przyjęta jednogłośnie. Załącznik Nr 13.

6.9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Narkomanii w Gminie Lipka  na rok 2007.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem projektu:
„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.

Uchwała  Nr  IV/29/07  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Narkomanii w Gminie Lipka  na rok 2007 została przyjęta jednogłośnie. Załącznik Nr 14.

6.10. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia nieruchomości do zbycia.
Przewodniczący Rady Gminy otworzył  dyskusję  nad  w/w projektem.  Pan  Bartosz  Sadowski
omówił poszczególne nieruchomości ujęte w projekcie. Następnie Wójt w związku z istniejącymi
nieścisłościami złożył wniosek o wycofanie z projektu punktu 13 (Nieruchomość niezabudowana,
położona  obręb  Lipka,  wpisana  w  księdze  wieczystej  KW  21024  prowadzonej  przez  Sąd
Rejonowy w Złotowie  –  Wydział  Ksiąg  Wieczystych,  oznaczona  w  ewidencji  gruntów  jako
działka nr  242/1 i  242/2 o powierzchni  1,41 ha).  Radny Tuschik dodał,  że  podczas  komisji
wspólnej radni złożyli wniosek o wycofanie także punktu 5 z projektu. Kolejno głos zabrał radny
Safader, który zaproponował wyłączenie projektu z  głosowania. Przewodniczący Rady Gminy
zarządził  głosowanie  za  nie  podejmowaniem  projektu  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia
nieruchomości:
„za” 8 głosów,
„przeciw” 0 głosów,
„wstrzymało się” 6 głosów.
Wniosek radnego Safaera został przyjęty większością głosów. 

6.11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste  
w formie bezprzetargowej nieruchomości  stanowiącej mienie gminne. 
Podobnie jak w poprzednim punkcie składniki tego projektu omówił  p. Sadowski.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie za przyjęciem projektu:
„za” 13 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  1 głos. (radny Safader)
 
Uchwała  Nr  IV/30/07  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie  wieczyste  w
formie bezprzetargowej nieruchomości  stanowiącej mienie gminne została przyjęta13 głosami,
przy jednym wstrzymującym się. Załącznik Nr 15. 

7. Informacja o działalności międzysesyjnej Wójta.
Wójt w swojej wypowiedzi poinformował, że  znaczna cześć prac w tym okresie związana była z
przygotowaniem projektów uchwał na Sesję. Poprosił o głosowanie za oddaniem w użyczenie
obiektu  po byłej  szkole,  tzw.  Pawilonu w Wielkim Buczku panu Waldemarowi Skrentnemu,
który jako jedyny złożył ofertę. W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy zarządził
głosowanie:
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„za” 14 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.
Radni  jednogłośnie  zgodzili  się,  aby pawilon  w Wielkim  Buczku  był  oddany w użyczenie  
p.  W.  Skrentnemu.  Następnie  Wójt  poinformował  o  wydanych  przez  niego  zarządzeniach  
w okresie międzysesyjnym, a także  licytacji nieruchomości w Wielkim Buczku, która będzie
miała miejsce 8 lutego b.r. Zaanonsował radnym, ż została powołana Pani Barbara Józefko na
stanowisko Zastępcy Skarbnika. Także wrócił do wniosku składanego przez radnego J. Bieluszko
–  dotyczącego  wysypiska.  Poinformował,  że  Związek  Gmin  Krajna  wyszedł  z  propozycją
wybudowania wspólnego składowiska. Zauważył, że robienie małych wysypisk nie ma racji bytu.
Wspólne przedsięwzięcie byłoby celowe i uzasadnione. W tym miejscu radny Bieluszko zapytał o
dokładny  termin  pozwolenia  na  funkcjonowanie  obecnego  wysypiska.  Wójt  powiedział,  że
precyzyjnej odpowiedzi udzieli na kolejnej komisji lub sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy złożył podziękowanie na ręce Dyrektor ZS w Łąkiem za prace
wykonane w ramach utworzenia biblioteki w budynku ZS. 
Jako ostatni głos zabrał radny Powiatu K. Grochowski, który poprosił o przeprowadzenie ankiety
dotyczącej ilości osób uzależnionych od narkotyków i  alkoholu. Zauważył, że jest ona niezbędna
do podejmowania dalszych kroków podczas prac komisji powiatowych. 
Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:
Anna Wrzeszcz

Przewodniczący Rady Gminy Lipka
mgr Ryszard Pacholik  
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